
Zbor vseh predsednikov učiteljskih društev 
iz Slovenije v Mariboru, 

O podanem poročilu o tisku se razvije živah
na debata, ki so se je udeležili tov. Rudež, Hoče
var, Hren, Vrečko, Hudales, Kopriva. Skulj, Ma
carol, Jakopec in Dimnik. 

Glede Učiteljskega Tovariša je bilo sklenjeno, 
da z ozirom na pomankanje prostora opušča objavo 
napredovanj, poročila o društvenih zborovanjih naj 
bodo kolikor mogoče kratka, ravnotako naj bodo 
tudi druga poročila o raznih anketah in sejah koli
kor mogoče kratka. 

Iznesen je bil predlog o prepustitvi »Popot
nika« Slov. Šolski Matici, toda po stvarnih in ute
meljenih podatkih so člani uvideli, da bi bil ta ko
rak pogrešen in sedaj stvari v škodo. Dokler ni 
garancij za uspevanje, ni delati takih eksperi
mentov. 

O »Zvončku« se je tudi razpravljalo in je 
bila iznešena predvsem potreba pritegnitve novih 
sotrudnikih, ki naj bodo dobri mladinski pisatelji. 
List naj se tudi reorganizira v tej smeri, da bode 
prinašal več prirodoznanstvenih stvari ter tudi 
•spise o novih modernih izumih na polju tehnike itd. 
Tudi ilustracije naj se izboljšajo in izpopolnijo v 
tej smeri. 

Nekateri so bili tudi mnenja, da je v Učit. 
Tovarišu priobčenih preveč inseratov, posebno onih 
med tekstom; ker pa služijo isti v kritje tiska, jih 
je iz gospodarskih razlogov nemogoče opustiti. 

Poročila odsekov. 
Tov. Kobal prečita poročilo Mladinske matice, 

o dosedanjem delu in uspehih. Poročilo je bilo 
sprejeto na predlog tov. Stravsa odobruje na zna
nje, a odseku izreka širji sosvet pohvalo. 

K debati o poročilu so se javili tov. Volavšek, 
Kobal, Hudales, Macarol, Skulj, Dimnik, Hočevar, 
Mencin, Hren, dr. Zgeč in Stravs. 

Povdarjalo se je, da bi bilo na mestu izdati 
vsaj neko gotovo število kartoniranih izvodov, 
stroške za vezavo naj bi plačali posamezniki, ki 
bi reflektirali na vezane izvode. Sklene se pozvati 
odbor Mladinske Matice, naj se informira, koliko 
bi 'Stala vezava in to objavi v Učit. Tov., da bodo 
vedeli reflektanti kako vsoto morejo še doplačati 
za vezane izvode. Takoj ko bodo knjige tiskane, 
pa naj da odbor nekaj knjig kartonirati. 

Bilo je izraženo tudi mnenje, naj bi se pri
tegnilo tudi mladino k sodelovanju pri Mladinski 
matici. 

Radi pomankanja časa odpadejo poročila dru
gih odsekov. 

Določitev kraja pokrajinske skupščine. 
Ker je mesto Celje ravno v sredini Slovenije, 

se določi kot kTaj bodoče pokrajinske skupščine 

v nedeljo, dne 15. aprila 1928. 
Celje. Obenem se pooblašča eksekutivo, da določi 
čas po 15. juliju in sestavi dnevni red. Poedina 
društva naj pošljejo svoje predloge poverjeništvu. 

Predlogi. 
Tov. Hočevar stavi sledeči predlog: Učitelj

ska društva naj predlože do konca tega meseca 
točne podatke, ako so prizadeti naši člani po sa
movoljnem postopanju uradnikov, bodisi v mini
strstvu ali drugje. Potom spomenice in Izvršnega 
odbora UJU naj se obvesti ministrstvo ter posla
niške klube, da preprečijo tako postopanje, ker ni 
v interesu stanu in ne šole, niti ugleda državne 
uprave, da se taki slučaji dogajajo, ki škodijo služ
beni in '.stanovtski morali učitjeljstva. ' (Soglasno 
sprejeto.) 

Nadalje je b;l sprejet predlog tov. Gobeeve, 
ki se glasi: 

Širjl sosvet pov. UJU Ljubljana zbran na 
svoji seji 15. IV. 1928. odločno protestira proti 
uvedbi celibata za učiteljice, ki ga predvideva na
črt novega zakona. 

Sklene se pozvati Učiteljsko samopomoč in 
Slovensko Šolsko Matico, naj preložita svoje občne 
zbore na čas, ko se vrši pokrajinska skupščina po
verjeništva, ker člani nimajo denarnih sredstev za 
udeležbo, drugače pa ne pridejo do besede.. 

Nato so bili sprejeti še sledeči predlogi go
spodarskega sveta: 

1. Gospodarski svet predlaga, da se postavi 
v proračun poverjeništva UJU (Ljubljana) za pri
hodnje poslovno leto primerna postavka za na
bavo pisarniške opreme. 

2. Gospodarski svet je sklenil predlagati šir
jemu sosvetu ustanovitev posebne Učiteljske za
ložbe s sledečimi glavnimi smernicami: 

a) Učiteljska organizacija naj se gospodarsko 
popolnoma osamosvoji. V tem stremljenju je sma
trati »Učiteljsko tiskarno« kot podjetje, s katerim 
je stopiti v enako poslovno razmerje kakor z diru
giml v poštev prihajajočimi tvrdkami s šolskimi 
predmeti. 

b) Čisti donos te bodoče ustanove se uporabi 
vsako leto po sklepu delegacije predvsem za po^ 
trebe učiteljske organizacije, ostalo se pa razde
ljuje v pravičnem razmerju med oba učiteljska 
domova. 

3. Gospodarski svet predlaga širjemu sosvetu 
ustanovitev obrambnega sklada z mesečnim pri
spevkom 1 Din v centralno blagajno poverjeništva 
od vsakega člana. 

Ker se nihče več ne javi k besedi zakliuči 
tov, poverjenik sejo širjega sosveta, ki je trajala 
nepretrgano od pol 11. do pol 16. ure. 


